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Beslutande 

Ledamöter  
Namn (politisk tillhörighet) Paragrafer 

Katrin Jakobsson (S) 

Jenny Sundell (SD) 

Martin Sahlberg (M) 

Björn Karlsson (S) 

Roger Petrini (M)  

Mattias Nygren (KD)  

Anett Aulin (V)  

Magnus Grönberg (S)  

Torbjörn Löfgren (KV) 

Paul Wisén (C) 

Thomas Eriksson (SD)  

Kenneth Lundström (M)  

Ingalil Tegelberg (S) 

Henrik Jonsson (S)  

Ulla Sognestrand Larsson (S)  

Frida Larsson (M)  

Lena Lindqvist (SD)  

Georges Alsawiri (KD)  

Sören Sandström (M)  

Milthon Vesström (S)  

Agneta Bergström (S)  

Thomas Norén (V)  

Christer Apelqvist (SD)   

Tjänstgörande ersättare 
Namn (politisk tillhörighet) Paragrafer Ordinarie ledamot 

Per Wennergrund (SD)   Kurt Törnblom (SD)  

Britta Gustafsson (S)   Marie Pettersson (S) 

Lars Skytt (S)  Pernilla Friman (S) 

Hans Henriksson (KV)  Mona Hansson (KV) 

Susanne Mastonstråle (M)   Karolina Hedlund (M)  

Ola Lindberg (MP)  Hans Wennberg (MP)  

Gun Johansson (C)  Clarrie Leim (C) 

Hannele Kumpulainen (S)  Anders Larsson (S)  
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Övriga närvarande 

Ersättare 
Namn (politisk tillhörighet) Paragrafer 

Agneta Lundgren (C) 

Åsa Strid Andersson (S)  

Sven-Olof Melin (S)  

Per-Olof Sving (MP)

Övriga deltagare 
Namn (politisk tillhörighet) Paragrafer Befattning 

Karin Vybiral   Kommunikatör 

Amal Khalilova  Kommunsekreterare   

 

  



  
 Kommunfullmäktige  
 2023-09-20  

 Ordförandens 
signatur 

Justerarens 
signatur 

Justerarens 
signatur 

Utdragsbestyrkande 

4 

 

§ 73 Godkännande av dagordning 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner dagordningen med följande tillägg: 

 ”Val av ordförande, Älvkarlebyhus AB” (se det direktjusterade fullmäktigeprotokoll 

2023-09-20) 
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§ 74 Sammanfattning av allmänhetens frågestund 
 
Kommunstyrelsens ordförande Katrin Jakobsson (S) besvarar frågan gällande 

omställningsstöd med följande svar:  

 

Hur omställningsstödet får betalas ut regleras i ett dokument som heter 

”Tillämpningsanvisningar för pensionsbestämmelser OPF-KL18” Anvisningarna kommer 

från SKR och antogs i fullmäktige 2017. Det är många kommuner som använder det här 

regelverket och det var ett beslut som alla partier ställde sig bakom och det fanns inga 

reservationer på beslutet. 

 

Frågan ovan är dock mycket relevant och förändringar i regelverket behöver göras. Det vi nu 

har gjort i kommunstyrelsen är att vi har gett förvaltningen ett uppdrag att ta fram underlag 

för revidering av anvisningarna. Utifrån det kommer vi att fatta ett nytt beslut om hur 

utformningen ska se ut och vi har sagt att detta ska färdigställas under 2023. 
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§ 75 Liv- och hälsa 
 
Tryggve Pederby från Region Uppsala håller en dragning gällande Liv och hälsa som  

är Uppsala läns gemensamma enkätundersökning. Den har genomförts vartannat år i årskurs 

7, 9 och årskurs 2 i gymnasiet sedan 2005. Syftet med undersökningen är att ge kunskap om 

unga i länet vad gäller hälsa, levnadsvanor och livsvillkor och följa utvecklingen över tid. 

Undersökningen utgör också en arena för unga att få komma till tals i frågor som rör dem. 

Enkäten är frivillig att besvara och helt anonym. Den genomförs under lektionstid och under 

provliknande former. Undersökningen genomförs på svenska. Det innebär att nyanlända 

ungdomar sannolikt inte är representerade i samma utsträckning som ungdomar som är födda 

i eller länge har bott i Sverige. Ungdomar i särskolan finns inte heller representerade i 

underlaget. 
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§ 76 Meddelanden 
 

Följande meddelande läggs till handlingarna: 

 Rapportering av ej verkställda beslut - Omsorgsnämnden 
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§ 77 Anmälan av medborgarförslag, motioner och interpellationer 
 

Följande interpellationer anmäls: 

1. ”Interpellation: Tryggheten i Älvkarleby kommun”  

2. ”Interpellation: Översiktsplan”  

3. ”Interpellation: Uteblivet ansvar för kommunens ekonomi” 

 

Följande motioner anmäls: 

1. ”Motion: AI-möjligheter och risker” lämnas till kommunstyrelsen för beredning 

2. ”Motion: Engagera medborgarna i kampen mot invasiva arter” lämnas till 

samhällsbyggnadsnämnden för beredning  

3. ”Motion: Mer företagsvänliga nämnder i Älvkarleby kommun” lämnas till 

kommunstyrelsen för beredning 

4. ”Motion: Aktivt båtliv i Älvkarleby kommun” lämnas till samhällsbyggnadsnämnden 

för beredning 
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§ 78 Kommunstyrelsens rapportering till fullmäktige enligt 
uppsiktsplikten 

 

KS/2023:19 

 
Kommunfullmäktige tar del av följande skrivelser: 

 Gävle kommun KF § 14 , driftsbidrag till Gästrike Återvinnare 

 Revisorerna – löpande uppföljning av omsorgsnämnden 

 Revisorerna, PWC - Revisonens plan för löpande uppföljning omsorgsnämnden 2023 

 

Kommunstyrelsen kommer att träffa utbildningsnämndens ordförande och förvaltningschef 

samt omsorgsnämndens ordförande och förvaltningschef på följande sammanträden under 

hösten: 18 oktober, 15 november och 13 december.  
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§ 79 Svar på interpellation gällande produkter från Mondelez 
 

Svar på interpellation läggs till handlingarna. 
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§ 80 Svar på interpellation gällande industriområdet vid Bodaån 
 

Svar på interpellation läggs till handlingarna. 
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§ 81 Svar på interpellation gällande uppföljning av 
språkkunskaper 

 

Svar på interpellation läggs till handlingarna. 
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§ 82 Svar på interpellation gällande personalkostnader inom 
omsorgsförvaltningen 

 

Svar på interpellation läggs till handlingarna. 
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§ 83 Valärenden 
 
Christer Lindeberg (M) avsäger sig uppdraget som revisor. Ny revisor väljs på nästkommande 

fullmäktige den 25 oktober. 

Adam Kara (KD) avsäger sig uppdraget som ersättare i utbildningsnämnden. Ny ersättare 

väljs på nästkommande fullmäktige den 25 oktober. 
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§ 84 Val av fem nämndemän 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige väljer följande personer till nämndemän i Uppsala tingsrätt för 

mandatperioden 2024-2027:  

 Agneta Lundgren  

 Mattias Brandt  

 Sandra Liljekvist  

 Anna Högberg  

 Christer Apelqvist  

Sammanfattning av ärendet 

Kommuner, landsting och regioner har en viktig uppgift att nominera och välja nämndemän. 

Nämndemännens roll är att säkerställa folkligt inflytande i domstolarna. Dessutom ska 

nämndemännen bidra till att folket får insyn och känner förtroende för domstolarna.  

 
Förslag till beslut på sammanträdet  

Valberedningen föreslår att Agneta Lundgren, Mattias Brandt, Sandra Liljekvist, Anna 

Högberg och Christer Apelqvist väljs till nämndemän. 

 
Beslutsgång  

Ordförande Björn Karlsson (S) frågar om kommunfullmäktige kan besluta enligt 

valberedningens förslag och finner att så är fallet. 
 
Beslutet lämnas till 

 Uppsala Tingsrätt 
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§ 85 Motion om att utbilda politiker och tjänstemän i företagandets 
villkor 

 

KS/2022:215 

 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

1. Att anse motionens punkt 1 besvarad  

2. Att bevilja motionens punkt 2  

Sammanfattning av ärendet 

I motionen föreslås: 
1. att Kommunfullmäktige uppdrar åt Kommunstyrelsens förvaltning att ta fram en utbildning 

för politiker och berörda tjänstemän i syfte att öka förståelsen och insikten i företagandets 

villkor. 

2. att Kommunfullmäktige uttrycker en rekommendation att politiker och tjänstemän som i hög 

utsträckning arbetar mot det lokala näringslivet i kommunen ska genomgå en sådan utbildning 

åtminstone en gång per mandatperiod. 

Fråga 1 

Förvaltningen är redan i planeringsfasen för en utbildning för att öka förståelsen och insikten i 

företagandets villkor. Utbildningen är planerad till den 30 november. Till utbildningen är 

Almi och Nyföretagarcentrum Norduppland inbjudna samt en företagare i kommunen. I nästa 

version av Plan för näringsliv och besöksnäring läggs utbildningen till under målet En öppen 

kommun. 

 

Företagandets villkor är även tema för årets Stora företagardag den 28 november.  
 
Fråga 2 

Förvaltningen får i uppdrag att bjuda in till utbildningen med rekommendation att alla berörda 

tjänstepersoner och politiker går utbildningen.   

 

Förslag till beslut på sammanträdet  

Katrin Jakobsson (S) föreslår kommunfullmäktige besluta: 

1. Att anse motionens punkt 1 besvarad  

2. Att bevilja motionens punkt 2  

 

Beslutsgång  

Ordförande Björn Karlsson (S) frågar om kommunfullmäktige kan besluta enligt Jakobssons 

(S) förslag till beslut och finner att så är fallet.  

Beslutsunderlag 

 Tjänsteskrivelse, daterad 2023-07-13/ Joakim Lundberg 

 Motion om att utbilda politiker och tjänstemän i företagandets villkor 

 KS § 142 
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Beslutet lämnas till 

 Förvaltningen 
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§ 86 Motion om språktest samt introduktion i svenska traditioner 
 

KS/2022:210 

 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

1. Att anse motionens första att-sats besvarad. 

2. Att anse motionens andra att-sats besvarad. 

3. Att avslå motionens tredje att-sats. 

 
Reservationer och särskilda uttalanden 

Martin Sahlberg (M), Roger Petrini (M), Kenneth Lundström (M), Frida Larsson (M), 

Susanne Mastonstråle (M), Sören Sandström (M), Jenny Sundell (SD), Per Wennergrund 

(SD), Christer Apelqvist (SD), Lena Lindqvist (SD), Thomas Eriksson (SD), Ulla 

Sognestrand Larsson (SD), Mattias Nygren (KD) och Georges Alsawiri (KD)  reserverar sig 

på beslutspunkt 3.   

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har utgått från att motionen riktar sig mot omsorgsverksamhet. Även om 

motionens att-satser inte specifikt riktar sig mot omsorgsverksamhet, utan snarare 

organisationsövergripande så formuleras motionen på sådant sätt som gör det att det inte kan 

handla om annat än just omsorgsverksamhet. 

Utifrån inkommen motion och ovanstående har HR- och kommunikationsavdelningen 

tillsammans med Omsorgsförvaltningen utrett och berett svar vilket resulterat i att 

Kommunstyrelsen anser att motionens första- och andra att-sats redan är besvarad. Detta 

innebär kortfattat att HR- och kommunikationsavdelningen tillsammans med 

Omsorgsförvaltningen redan arbetar med att införa en form av arbetsprov som ska appliceras i 

all nyrekrytering inom vård- och omsorgsverksamheten. Det innebär även att HR- och 

kommunikationsavdelningen tillsammans med Omsorgsförvaltningen redan arbetar med att ta 

fram utbildningsformer för kompetensutveckling inom läs, skriv och språkförståelse för redan 

anställd personal. HR- och kommunikationsavdelningen tillsammans med 

Omsorgsförvaltningen anser dock inte att det finns ytterligare behov att skapa 

traditionsspecifika introduktioner till varken befintligt personal eller till nyanställd personal 

behov. Se bilaga för mer information. 

 

Förslag till beslut på sammanträdet  

Beslutspunkt 1 

Katrin Jakobsson (S) föreslår kommunfullmäktige: 

1. Att anse motionens första att-sats besvarad. 

 

Beslutspunkt 2 

Katrin Jakobsson (S) föreslår kommunfullmäktige: 

2. Att anse motionens andra att-sats besvarad. 

 

Beslutspunkt 3 
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Katrin Jakobsson (S) föreslår kommunfullmäktige: 

3. Att avslå motionens tredje att-sats.  

 

Jenny Sundell (SD) och Mattias Nygren (KD) föreslår kommunfullmäktige: 

Att bifalla motionens tredje att-sats. 

 

Beslutsgång  

Beslutspunkt 1 

Ordförande Björn Karlsson (S) frågar om kommunfullmäktige kan besluta enligt Jakobssons 

(S) förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 

Beslutspunkt 2 

Ordförande Karlsson (S) frågar om kommunfullmäktige kan besluta enligt Jakobssons (S) 

förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 

Beslutspunkt 3  

Ordförande Karlsson (S) ställer Jakobssons (S) förslag till beslut mot Sundells (SD) och 

Nygrens (KD) förslag till beslut och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt Jakobssons 

(S) förslag till beslut.   

Beslutsunderlag 

 Tjänsteskrivelse. 

 Bilaga till tjänsteskrivelse – Svar på motion om språktest samt introduktion i svenska 

traditioner – 2023-05-05 Johan Köhler. 

 KSAU § 100 
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§ 87 Motion om inrättande av trygghets- och säkerhetsråd 
 

KS/2022:214 

 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bifalla motionen. 

Sammanfattning av ärendet 
Martin Sahlberg (M), Jenny Sundell (SD) och Mattias Nygren (KD) lämnade 2022-11-29 in 

en motion om att ge 

1. Kommunfullmäktige att uppdra åt kommunstyrelsen att utreda arbetsformerna för ett 

Trygghets- och säkerhetsråd. 

2. Kommunfullmäktige att uppdra åt kommunstyrelsen att utreda och ta fram förslag på 

arbetsordning för ett trygghets- och säkerhetsråd. 

3. Kommunfullmäktige att uppdra åt kommunstyrelsen att ge förslag på när ett trygghets- 

och säkerhetsråd  kan inrättas. 

Förvaltningen har tittat på ärendet och föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionen. 

Inrättandet av ett lokalt trygghets- och säkerhetsråd, tillika brottsförebyggande rådets 

styrgrupp, under kommunstyrelsen skapar förutsättningar för en bred dialog mellan 

förtroendevalda, tjänstepersoner, polisen samt andra berörda aktörer avseende arbetet med 

trygghet och säkerhet i Älvkarleby kommun.  

 

Inriktningen är att rådets politiska representation ska bestå av ledamöter i kommunstyrelsens 

arbetsutskott, samt att kommunstyrelsens ordförande ska utgöra ordförande för rådet. I övrigt 

föreslås rådets medlemmar bestå av utvalda tjänstepersoner i kommunen inom området 

trygghet och säkerhet samt representant från polisen, räddningstjänsten, det lokala 

näringslivet och eventuellt andra intressenter. 

 

Förslag till beslut på sammanträdet  
Katrin Jakobsson (S) och Martin Sahlberg (M) föreslår kommunfullmäktige att bifalla 

motionen.  

 

Beslutsgång  
Ordförande Björn Karlsson (S) frågar om kommunfullmäktige kan besluta enligt Jakobssons 

(S) och Sahlbergs (M) yrkande och finner att så är fallet.  

Beslutsunderlag 

 Tjänsteskrivelse 

 Yttrande om inrättande av Trygghets- och säkerhetsråd, 2023-05-17, Johanna Wilestedt 

 KS § 144 
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§ 88 Revidering av reglemente för krisledningsnämnd 
 

KS/2023:92 

 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att återremittera ärendet för kompletteringar.  

Sammanfattning av ärendet 
Krisledningsnämnden är kommunens ledande politiska organ om kommunen drabbas av en 

extraordinär händelse. I enlighet med överenskommelsen mellan Sveriges kommuner och 

regioner (SKR) och Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB) ska reglementet 

för krisledningsnämnden beslutas av kommunfullmäktige under mandatperiodens första år. 

Revideringen består i några mindre redaktionella omformuleringar och ihopslagningar av 

paragrafer så numreringen blir ny. Utöver det tillkommer några nya rubriker samt några helt 

nya punkter, deltagande på distans och personuppgiftsansvar.  

 
Förslag till beslut på sammanträdet  

Katrin Jakobsson (S) föreslår fullmäktige att återremittera ärendet för kompletteringar.  

  
Beslutsgång  
Ordförande Björn Karlsson (S) frågar om fullmäktige kan besluta enligt Jakobssons (S) 

förslag till beslut och finner att så är fallet. 

Beslutsunderlag 

 Reglemente för krisledningsnämnden. 2015-10-06  

 Arbetsmaterial, Reglemente för krisledningsnämnd med alla ändringar 

 

Beslutet lämnas till 

 Kommunstyrelsen  
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§ 89 Motion om en satsning på högre sysselsättning 
 

KS/2023:25 

 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen.  

 

Reservationer och särskilda uttalanden 

Martin Sahlberg (M), Roger Petrini (M), Kenneth Lundström (M), Frida Larsson (M), 

Susanne Mastonstråle (M), Sören Sandström (M), Jenny Sundell (SD), Per Wennergrund 

(SD), Christer Apelqvist (SD), Lena Lindqvist (SD), Thomas Eriksson (SD), Ulla 

Sognestrand Larsson (SD), Mattias Nygren (KD) och Georges Alsawiri (KD)  reserverar sig 

mot beslutet.  

Sammanfattning av ärendet 

I motionens (KS/2023:25) första stycke hänvisar motionärerna till en omorganisation som 

gjordes under 2020 med resultatet att näringsliv, arbetsmarknad och integration hamnade 

under olika avdelningar. I samband med att motionen lämnades in pågick ett arbete med att 

flytta tillbaka ansvarsområdena till en och samma avdelning. Flytten är nu genomförd och 

därför kommer detta svar endast fokusera på förslaget om att även vuxenutbildningen ska 

flyttas till avdelningen (SFI nämns också i motionen men det ingår i vuxenutbildningen) samt 

att ett kompetensutskott ska inrättas. 

För att motionen i övrigt ska besvaras korrekt har en av motionärerna, Martin Sahlberg (M), 

konsulterats i hur förslaget om kompetensutskott ska tolkas. Eftersom ett utskott är knutet till 

en nämnd och ansvarsområdena som lyfts i motionen idag är uppdelade mellan två nämnder 

behövs reglementen skrivas om för att inrätta ett kompetensutskott, vilket var förslagets 

innebörd enligt motionären. Det är alltså enligt kommunallagen inte möjligt att ha ett 

gemensamt utskott för två olika nämnders ansvarsområden, utan vuxenutbildningen måste 

flyttas till kommunstyrelsen. Någon djupare juridisk analys än så är inte nödvändigt i 

dagsläget, utan det räcker med föregående konstaterande. 

Om motionen bifalls kommer en central frågeställningen i utredning vara kopplad till 

faktumet att vuxenutbildningen sedan 2006 är en intraprenad, vilket gör att det finns både 

organisatoriska och också avtalsmässiga bitar att reda ut. Av gällande avtal framgår t.ex. att 

intraprenaden leds av en rektor, tillika intraprenadschef, som i sin tur är underställd 

förvaltningschef inom utbildningsförvaltningen.  

 

Vidare bör en eventuell utredning belysa både förändringar kopplade till den politiska 

organisationen och också förvaltningsorganisationen. De mest grundläggande frågorna är hur 

samarbetet mellan vuxenutbildningen och avdelningen för näringsliv, arbetsmarknad och 

integration fungerar idag samt vilka för- och nackdelar verksamheterna ser med en 
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sammanslagning. Ett exempel på en frågeställning som bör besvaras är hur rustade 

näringslivsavdelningen är för att hantera frågor kopplade till skollagen.  

 

Det finns även en rad aspekter av mer administrativ karaktär som bör lyftas fram i en 

utredning. Det handlar t.ex. om uppdatering av styrdokument, både mer verksamhetsnära 

dokument som t.ex. delegationsordningar och också mer övergripande dokument som 

reglementen för nämnderna. Det bör presenteras en uttömmande lista över alla dokument som 

behöver redigeras samt vilken instans som fattar beslut om revideringen. 

 

När det kommer till frågor som rör den politiska organisationen är den mest uppenbara hur ett 

utskott skulle utformas i praktiken. Inom kommunens nämndsorganisation finns det 

genomgående tre ledamöter i varje utskott. Kommunstyrelsen har för närvarande ett 

arbetsutskott och det är möjligt att de ledamöter som sitter i arbetsutskottet även skulle utses 

till ledamöter i kompetensutskottet. Då bör man ställa frågan varför frågorna inte kan 

behandlas i arbetsutskottet, förutsatt att vuxenutbildningen flyttas till kommunstyrelsens 

ansvar.  

 

Den nämnd som idag faktiskt har två utskott, som dessutom består av samma ledamöter, är 

samhällsbyggnadsnämnden. Utöver arbetsutskott finns ett föreningsutskott som enligt 

reglementet ska handlägga ärenden som rör föreningslivet. Uppdraget består av handläggning 

av stöd till föreningar och dialog med externa parter gällande föreningsverksamhet. Vidare 

har utskottet delegation på att fatta beslut enligt riktlinje om föreningsstöd över 10 000 kr 

samt att besluta om godkännande av ny förening. I praktiken går mycket av utskottets arbete 

ut på att träffa representanter för olika föreningar och gå igenom samtliga 

föreningsansökningar. Arbetet är alltså till stor del kopplat till kontakt med externa aktörer 

samt handläggning av ärenden - inte styrning av den egna verksamheten eller beredning av 

ärenden inför nämnd.  

 

En eventuell utredning hade alltså behövt klargöra och differentiera funktion och arbetssätt 

för kompetensutskottet kontra arbetsutskottet. En annan relevant fråga är vad kostnaden är för 

att inrätta utskottet. Dessa kostnader är givetvis kopplade till mötesarvoden och beror därför 

på antalet ledamöter, hur ofta och länge utskottet hade sammanträtt samt om ledamöterna i 

utskottet är kommunalråd eller oppositionsråd (ej rätt till timarvode). 

 

Sammanfattningsvis hade en utredning inneburit ett omfattande arbete, trots att näringsliv, 

arbetsmarknad och integration redan är organiserade enligt motionens förslag och endast 

frågan om vuxenutbildningen och kompetensutskottet kvarstår. Den första frågan som hade 

behövts besvaras - om målet är att få mer styrning och samordning från politiskt håll - är 

intraprenadens vara eller icke vara. Är svaret att vuxenutbildningen fortsättningsvis ska vara 

en intraprenad finns ingen anledning att utreda en flytt till kommunstyrelsens. Eftersom 

utredningen innebär en hel del jobb bör motionen endast bifallas om grundinställningen är att 

förändring ska göras såvida utredningen inte kommer fram till någon stor oförutsedd negativ 

aspekt.  
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Frågan om ett utskotts existensberättigande är i slutändan en politisk fråga, men 

förvaltningens åsikt är att ett komptensutskott inte behövs utan att frågorna kan hanteras på 

nämnden eller arbetsutskottet. När det gäller flytt av vuxenutbildningen konstaterar 

förvaltningen att det är en utredning som innebär en hel del arbete och att intraprenadaspekten 

gör det hela komplicerat. I dagsläget anser dock inte förvaltningen att det är värt att förkovra 

sig ytterligare i frågan, utan att det räcker med att arbetsmarknad, näringsliv och integration 

ligger under en och samma avdelning och nämnd. Därför föreslår förvaltningen att motionens 

båda punkter avslås. Innan kommunstyrelsen tar ställning till motionen bör den dock skickas 

till utbildningsnämnden för yttrande. 

 

Förslag till beslut på sammanträdet  

Ordförande Katrin Jakobsson (S) föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen.  

 

Martin Sahlberg (M) föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionen.  

 

Beslutsgång  

Ordförande Björn Karlsson (S) ställer Jakobssons (S) förslag mot Sahlbergs (M) och finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt Jakobssons (S) förslag.  

Beslutsunderlag 

 Tjänsteskrivelse 

 Motion om satsning en på högre sysselsättning (inrättande av ett kompetensutskott), 

KS/2023:25 

 KSAU § 146 
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§ 90 Motion om naturvårdspolicy 
 

KS/2022:120 

 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. 

Sammanfattning av ärendet 

Frågan om hållbar utveckling är viktig och har varit en stor del i tekniska avdelningens 

revidering av kommunens skötselplaner som beslutats av Samhällsbyggnadsnämnden. 

Nämnas kan att utpekade ytor idag släpps upp för att gynna biologisk mångfald. I samband 

med trädfällning konsulteras bland annat länsstyrelse och naturskyddsföreningen för 

rådgivning.  

Skötselplanerna ses över och revideras regelbundet av Samhällsbyggnadsnämnden, för att 

bland annat främja att skydda kommunens naturvärden, varför särskild policy inte anses 

behövas. 

Förslag till beslut på sammanträdet  

Magnus Grönberg (S) föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen.  

Beslutsgång  

Ordförande Björn Karlsson (S) frågar om kommunfullmäktige kan besluta enligt Grönbergs 

(S) förslag till beslut och finner att så är fallet.  

Beslutsunderlag 

 Tjänsteskrivelse 

 Motion om naturvårdspolicy för Älvkarleby kommun 

 KS § 147 
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§ 91 Organisationsutredning fastighetsdrift 
 

KS/2021:59 

 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar: 

1. Att samhällsbyggnaden får i uppdrag att fortsätta att utreda eventuella 

samarbetsformer för fastighets- och parkdrift tillsammans med Älvkarlebyhus och 

avrapporterar förslaget vid årsskiftet  

2. Att slutrapportera till fullmäktige senast på sammanträdet i juni 2024.  

Sammanfattning av ärendet 

Utredningen är gjord av företaget Norem och är redovisad till Samhällsbyggnadsnämnden, 

Kommunstyrelsen och Älvkarlebyhus styrelse. 

 

En potentiell ekonomisk vinst, som möjliggörs vid en sammanslagning, är svår att fastställa 

konkret med nuvarande underlag. Utredningen är baserad på kommunens kostnad mot 

jämförbara nyckeltal varför det kan finnas besparingar att göra ändå. Flera fördelar kan skapas 

genom att delar av organisationen samlas på ett ställe. Detta kan leda till en mindre känslig 

verksamhet, synergieffekter vad gäller jour, maskinpark, inre och yttre skötsel, förbättrade 

kompetensutvecklingsmöjligheter etc.  

 

En djupare analys av kostnadsbesparingar bör därför göras. Förvaltningen föreslår därför att 

Tekniska avdelningen och får i uppdrag att göra detta i samarbete med Älvkarlebyhus. 

 

Förslag till beslut på sammanträdet  

Katrin Jakobsson (S) och Martin Sahlberg (M) föreslår kommunfullmäktige besluta: 

1. Att samhällsbyggnaden får i uppdrag att fortsätta att utreda eventuella 

samarbetsformer för fastighets- och parkdrift tillsammans med Älvkarlebyhus och 

avrapporterar förslaget vid årsskiftet  

2. Att slutrapportera till fullmäktige senast på sammanträdet i juni 2024.  

 

Beslutsgång  

Ordförande Björn Karlsson (S) frågar om kommunfullmäktige kan besluta enligt Jakobssons 

(S) och Sahlbergs (M) förslag till beslut och finner att så är fallet.  

Beslutsunderlag 

 SBN § 98 

 KS § 148 
 
Beslutet lämnas till 

 Samhällsbyggnadsnämnden 
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§ 92 Köp del av fastigheten Marma 61:1 
 

Diarienr KS/2023:105 

 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att Älvkarleby kommun köper in del av fastighet Marma 61:1 

Sammanfattning av ärendet 

Samtal har förts med fastighetsägaren Stora Enso. De är villiga att sälja ca 36 000 kvm av 

Marma 61:1 för 2,7 mkr. Projektpengar finns för markköp.  

 

Området är idag planlagt för fritidshusbebyggelse (60+40 kvm) och området är utrednings 

område för VA. Total försvaret har inga restriktioner här.  

 

Köpekontraktet blir villkorat om planändring för ökad byggrätt samt att kommunalt VA kan 

ordnas. Villkoret löper i 2 år och köpet återgår helt utan anspråk från endera parten.  

 

Förslag till beslut på sammanträdet  

Magnus Grönberg (S) föreslår kommunfullmäktige besluta att Älvkarleby kommun köper in 

del av fastighet Marma 61:1.  

 

Beslutsgång  

Ordförande Björn Karlsson (S) frågar om kommunfullmäktige kan besluta enligt Grönbergs 

(S) förslag till beslut och finner att så är fallet.  

 
Beslutsunderlag 

 Kartskiss över området  

 KS § 149 

 SBN § 89 

 Skrivelse gällande köp av fastighet i Marma 
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§ 93 Detaljplan Folkets hus 
 

KS/2022:188 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att godkänna detaljplaneförslaget. 

Sammanfattning av ärendet 

Detaljplanen tas fram i syfte att skapa en ny ändamålsenlig markanvändning för fastigheten 

med Folkets Hus i Skutskär. I gällande detaljplan regleras markanvändningen till allmänt 

ändamål. Detta ska ändras till besöksanläggning, centrumverksamhet samt bostäder. 

Markanvändningen bostäder är under förutsättning att hela fastigheten saneras från 

föroreningar först. Vidare ges möjlighet till byggnation av sophus samt hus för insamling av 

förpackningsmaterial. 

 

Detaljplanen avser skydda de mycket höga kulturmiljö-, estetiska- och arkitektoniska värdena 

befintliga Folkets Hus har, och därför reglerar planbestämmelser rivningsförbud och 

skyddsbestämmelser för byggnaden. Nybyggnation på fastigheten ska ske med hänsyn till 

värdena.  

 

En granskning av planförslaget har hållits. Och länsstyrelsen har särskilt lyft att planförslaget 

måste säkra god vattenkvalitet i de recipienter som planens dagvatten utmynnar i. 

Antagandeförslaget av detaljplanen beskriver därför utförligt hur detta ska kunna hanteras. 

Trafikverket och miljöavdelningen har också lyft bullerfrågor varvid skrivningar om detta har 

skärpts och regleringar för att säkra tysta sidor vid fasader, för bostäders skull, har också 

införts.   

 

Andra ändringar i planförslaget sedan första samrådet är också att ytan för inglasning av en 

uteservering har minskats för att den ska harmonisera mer med Folkets Hus.     

 

Marklov för schakt- och fyllnadsarbeten har införts, för att öka kontrollen över föroreningar 

på fastigheten. 

 

Om dessa ändringar och kommunens svar på granskningsyttrandena kan läsas i 

granskningsutlåtandet. 

 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Magnus Grönberg (S) och Roger Petrini (M) föreslår kommunfullmäktige besluta att 

godkänna detaljplaneförslaget. 

 

Beslutsgång  

Ordförande Björn Karlsson (S) frågar om kommunfullmäktige kan besluta enligt Grönbergs 

(S) och Petrinis (M) förslag till beslut och finner att så är fallet.  
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Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse 

• Plankarta med planbestämmelser och grundkarta 

• Planbeskrivning 

• Granskningsutlåtande 

• Samrådsredogörelse 

• Undersökning om betydande miljöpåverkan 

• Beskrivning av exteriör, arkitektoniska karaktärsdrag och kulturhistoriska värden 

Skutskärs Folkets Hus…, Upplandsmuseet 

• Teknisk PM Geoteknik 

• Miljöteknisk undersökning…” 

• Markteknisk undersökningsrapport och geoteknik 

• KS § 150 
 
Beslutet lämnas till 

 Bygg och miljö 
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§ 94 Medborgarförslag om hundrastgård i Skutskär 
 

KS/2022:164 

 
Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå medborgarförslaget om hundrastgård. 

Sammanfattning av ärendet 

Skutskärs hundrastgårdsförening har bildats och blivit godkänd av 

Samhällsbyggnadsnämndens föreningsutskott. Föreningen har byggt en hundrastgård på 

anvisad plats som arrenderas av kommunen. Föreningsutskottet har även beviljat 

föreningsbidrag för ändamålet. 

Genom detta är det inte i dagsläget aktuellt att bygga en kommunal hundrastgård. 

Förslag till beslut på sammanträdet  

Magnus Grönberg (S) föreslår kommunfullmäktige besluta att avslå medborgarförslaget om 

hundrastgård.  

Beslutsgång  

Ordförande Björn Karlsson (S) frågar om kommunfullmäktige kan besluta enligt Grönbergs 

(S) förslag till beslut och finner att så är fallet.  

Beslutsunderlag 

 Tjänsteskrivelse 

 Medborgarförslag om hundrastgård 

 KS § 151 

 
Beslutet lämnas till 

 Förslagsställaren  

 

 

 

 


